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2023-08-28 09:00:00 Kommunfullmäktige 

Ärendenumrering: 

Nr Ärende 

1 Val av justerare och fastställande av dagordning 2023-08-28 

2 
Interpellation: Är det inte dags att liberalisera riktlinjerna för serveringstillstånd i Umeå? 

Joline Göttfert (M) 

3 Interpellation: Är rallyresor till Sardinien en ansvarsfull politik? Åsa Bäckström (V) 

4 
Interpellation: Konkreta åtgärder mot översvämningar; Davis Kaza (AP) och Patrik 

Brännberg (AP) 

5 Interpellation: Vad händer med utvecklingen av Holmsund? Jan Kollberg (KD) 

6 
Fråga: Är du beredd att bojkotta varor från företag med verksamhet i Ryssland? Maja 

Westling Palmberg (C) 

7 Fråga: Om den höjda nivån för terrorhot; Maria Lindvall (L) 

8 
Fråga: Är det klart med lokaler för lärare och elever vid Kulturskolan? Anna-Karin 

Sjölander (C) 

9 
Fråga: Vilka insatser som görs för att motverka att Umeå används av antidemokratiska 

rörelser? Maria Lindvall (L) 

10 Motion 5/2022: Ändra regelverket för att utse hedersmedborgare; Anders Ågren (M) 

11 Motion 12/2022: Inför progressiva avgifter i äldreomsorgen; Åsa Bäckström (V) 

12 
Motion 4/2023: Avsluta samarbetet med kommunens samtliga vänorter; Lars Forsgren 

(SD) 

13 Exploateringsavtal Sörmjöle 

14 Antagande: Detaljplan för del av Sörmjöle 2:190 och Sörmjöle 2:187 

15 Gemensam utvecklingsstrategi mellan Umeå kommun och Vasa stad 

16 
Umeå kommuns Generella föreskrifter och villkor (riktlinjer) för kommunal färdtjänst 

samt Umeå kommuns Generella föreskrifter och villkor (riktlinjer) för riksfärdtjänst 

17 Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten 

18 Kommunrevisionen informerar 

19 Valärenden 

20 Anmälningsärenden  



Närvarodata: 

Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

Närvarande ledamöter 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20 

2 Alireza Mosahafi (M) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20 

3 Jan-Olov Carlsson (V) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20 

4 Hans Lindberg (S) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20 

5 Anders Ågren (M) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20 

6 Janet Ågren (S) 2023-08-28 08:33:16 16:13:52 §1-20 

7 Ulrik Berg (M) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20 

8 Mattias Larsson (C) 2023-08-28 08:56:48 16:13:52 §1-10,12-20 

9 Lars Forsgren (SD) 2023-08-28 09:02:38 14:32:24 §1-4,10-16,18 

10 Arvid Lundberg (MP) 2023-08-28 08:56:55 16:13:52 §1-20 

11 Bore Sköld (V) 2023-08-28 08:45:14 16:13:52 §1-20 

12 Mikael Berglund (S) 2023-08-28 08:58:14 16:13:52 §1-20 

13 Kjerstin Widman (M) 2023-08-28 08:28:37 16:13:44 §1-20 

14 Christina Bernhardsson (S) 2023-08-28 08:38:59 16:13:52 §1-20 

15 Maria Lindvall (L) 2023-08-28 09:03:11 16:13:52 §1-20 

16 Patrik Brännberg (AP) 2023-08-28 08:41:30 16:13:52 §1-20 

17 Veronica Kerr (KD) 2023-08-28 08:27:40 16:13:52 §1-20 

18 Peter Vigren (S) 2023-08-28 09:03:34 16:13:52 §1-20 

20 Maja Westling (C) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20 

21 Igor Hell (M) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20 

22 Moa Brydsten (S) 2023-08-28 08:25:22 16:13:50 §1-20 

23 Mikael Jonsson (SD) 2023-08-28 09:51:39 16:13:52 §4-20 

25 Carin Nilsson (S) 2023-08-28 08:55:17 16:13:48 §1-20 

26 Elmer Eriksson (M) 2023-08-28 08:25:22 16:10:35 §1-20 

27 Nils Seye Larsen (MP) 2023-08-28 09:04:08 16:13:52 §1-20 

29 Andreas Lundgren (S) 2023-08-28 09:23:11 16:13:52 §2-20 

30 Marianne Löfstedt (M) 2023-08-28 09:14:34 16:13:52 §3-20 

31 Anna-Karin Sjölander (C) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20 

32 Helena Smith (S) 2023-08-28 08:35:38 16:13:52 §1-20 

33 Daniell Andersson (V) 2023-08-28 09:00:06 16:13:52 §1-20 

34 Håkan Johansson (S) 2023-08-28 08:33:52 16:13:52 §1-20 

35 Madelene Nord (M) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20 

37 Maria Nilsson (SD) 2023-08-28 08:56:48 16:13:52 §1-8,10-16,18-20 

38 Mariam Salem (MP) 2023-08-28 09:14:34 16:13:52 §3-20 

39 Per-Erik Johansson (S) 2023-08-28 09:19:29 16:13:52 §2-20 

40 Anders Norqvist (L) 2023-08-28 08:52:28 16:13:52 §1-20 

41 Åsa Bäckström (V) 2023-08-28 09:00:26 16:13:52 §1-20 



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

42 Rebecka Jakobsson (S) 2023-08-28 08:35:23 16:13:52 §1-20  

43 Joline Göttfert (M) 2023-08-28 08:46:20 16:13:52 §1-20  

44 Davis Kaza (AP) 2023-08-28 08:36:44 16:13:52 §1-20  

46 Fredrik Rönn (C) 2023-08-28 07:59:15 16:13:52 §1-20  

47 Lena Karlsson Engman (S) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20  

48 Jan Lundberg (S) 2023-08-28 08:34:34 16:13:52 §1-20  

49 Lena Andersson (M) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20  

51 Ali Yasin Dahir (S) 2023-08-28 08:48:49 16:13:52 §1-18,20  

52 Anders Hägglund (S) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20  

54 Wilhelm Wikberg (SD) 2023-08-28 09:08:58 16:13:52 §1-20  

55 Lars Brännström (MP) 2023-08-28 09:15:43 16:13:52 §3-20  

57 Lennart Arvidsson (V) 2023-08-28 08:55:38 16:13:52 §1-20  

58 Robert Axebro (C) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20  

59 Gunnar Dahlberg (S) 2023-08-28 08:27:01 16:13:52 §1-20  

60 Greger Knutsson (M) 2023-08-28 08:25:22 16:13:52 §1-20  

61 Beatrice Årebrand (S) 2023-08-28 08:25:22 12:15:22 §1-4,10-12  

62 Linda Lotare (V) 2023-08-28 08:40:34 16:13:52 §1-20  

63 Mehrana Bassami (S) 2023-08-28 10:29:23 16:13:52 §4-20  

64 Emma Vigren (S) 2023-08-28 08:37:00 16:13:52 §1-20  

65 Hanna Lundin Jernberg (L) 2023-08-28 08:41:04 16:13:52 §1-20  

Tjänstgörande ersättare 

201 Anneli Andersson (S) 2023-08-28 08:19:14 16:13:52 §3-20  

204 Pär Berglund (S) 2023-08-28 08:42:30 16:13:52 §3-20  

205 Birgitta Jonsson (S) 2023-08-28 08:28:48 16:13:52 §1-20  

208 Ari Leinonen (S) 2023-08-28 08:39:40 16:13:52 §3-20  

214 Mikael Thyni (M) 2023-08-28 08:22:37 16:13:52 §3-20  

219 Johan Stål (V) 2023-08-28 08:42:17 16:13:52 §3-20  

221 Tobias Holmbom (V) 2023-08-28 08:44:33 16:13:52 §3-20  

222 Rebecca Lagerstedt (V) 2023-08-28 08:49:17 16:13:52 §3-20  

227 Lars Nilsson (SD) 2023-08-28 08:49:58 14:54:09 §3-4,17  

235 Jan Kollberg (KD) 2023-08-28 08:03:06 16:13:52 §3-20  

Närvarande ej tjänstgörande ersättare 

215 Åsa Ågren Wikström (M)           2023-08-28 08:03:19 16:13:52 

207 Jannice Persson (S)                     2023-08-28 08:06:24 16:13:52 

209 Charlotta Vesterlund (S)             2023-08-28 08:09:26 16:13:52 

223 Abdi Hanad (V)                          2023-08-28 08:03:19 16:13:52 

212 Ronny Kassman (S) 2023-08-28 08:10:02 16:13:52   

216 Leif Lundgren (M) 2023-08-28 08:12:07 16:13:52   

217 Josefin Gustafsson (M) 2023-08-28 09:01:47 16:13:52   

218 Christer Lindvall (M) 2023-08-28 09:44:15 16:13:52   

224 Sven-Olov Allan Edvinsson (C) 2023-08-28 08:20:48 12:48:50   



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

226 Solveig Granberg (C) 2023-08-28 08:30:31 16:13:52   

233 Marika Atlegrim (AP) 2023-08-28 08:59:42 16:13:52   

Frånvarande ledamöter 

19 Rebecca Sellstedt (V)     

24 Tomas Wennström (S)     

28 Ellen Ström (V)     

36 Tichaona D Maphosa (S)     

45 Anders Sellström (KD)     

50 Liv Olsson Zetterberg (V)     

53 Stefan Nordström (M)     

56 Elin Nejne (S)     

Frånvarande ersättare 

202 Jens Backman (S)     

203 Karin Mariann Lind (S)     

206 Patrik Esperi (S)     

210 Karl Larsson (S)     

211 Novalie Lilja (S)     

213 Lotta Holmberg (M)     

220 Gudrun Nordborg (V)     

225 Julia Algotsson (C)     

228 Tobias Lindgren (SD)     

229 Sofie Dahlqvist (MP)     

230 Johan Asplund (MP)     

231 Alf Molin (L)     

232 Wilma Hvirfvel (L)     

234 Kerstin Jonsson (AP)     

236 Lucas Nilsson (KD)     
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Övriga deltagare 

 

Ej tjänstgörande ersättare 

Se separat lista 

 

Kommunrevisionen 

Eva Arvidsson (V) 

 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB 

Eric Lindström, kommunjurist 
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§ 121 

 

Diarienr: KS‐2023/00008 

Val av justerare och fastställande av dagordning 

2023‐08‐28 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Moa Brydsten (S) och Igor Hell (M) 

 

att digital justering äger rum måndag 4 september kl. 15.00 

 

att godkänna dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 
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§ 122 

 

Diarienr: KS‐2023/00611 

Interpellation: Är det inte dags att liberalisera 

riktlinjerna för serveringstillstånd i Umeå? Joline 

Göttfert (M) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Joline Göttfert, Andreas Sjögren, Åsa Bäckström, 

Mikael Thyni, Maria Lindvall, Maja Westling Palmberg och Davis Kaza 

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Joline Göttfert (M) 

följande interpellation till miljö‐ och hälsoskyddsnämndens ordförande 

Andreas Sjögren. Kommunfullmäktige medger att Andreas Sjögren får 

svara. 

 

Är det inte dags att liberalisera riktlinjerna för serveringstillstånd i Umeå? 

Under våren har vi kunnat läsa i lokaltidningarna att flera företagare anser 

att Umeå kommun är svåra att handskas med i alkoholfrågor. Exempelvis 

har ett företag som arrangerar en festival i Umeå tilldelades en varning från 

miljö‐ och hälsoskyddsnämnden. Nämnden ansåg att överträdelser hade 

skett kopplat till serveringstillståndet, men företaget har slagit tillbaka mot 

kritiken. Företaget arrangerar festivaler i flera olika kommuner i landet och 

menar att ingen annan kommun ser på alkohollagen på samma sätt som 

Umeå kommun.  

 

Att ett företag går ut med att de kommer att avråda branschkollegor från 

att arrangera evenemang i Umeå på grund av kommunens strikta 

tolkningar av alkohollagen är allvarligt. Om Umeå vill fortsätta vara en bra 

evenemangsstad så behöver förändringar göras inom området.  
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Ytterligare ett exempel på Umeås hårda bedömningar av serveringstillstånd 

är när ett företag fick serveringstillstånd beviljat i fyra kommuner, men inte 

i Umeå. Moderaterna i miljö‐ och hälsoskyddsnämnden yrkade på att 

företaget skulle beviljas serveringstillståndet.  

 

Det går inte att ignorera det faktum att möjligheten att servera alkohol är 

viktig för att få ett företag inom restaurangbranschen att gå runt.  Vi ska 

värna om det restaurangliv som finns i Umeå och vara glada över att fler 

företag inom restaurangbranschen vill etablera sig i Umeå. Ett stort och 

brett utbud av restauranger gör Umeå till en mer attraktiv stad att både 

bosätta sig i och besöka.  

 

Att företagare upplever Umeå kommun som besvärlig att ha att göra med 

när det gäller serveringstillstånd är ett återkommande problem. Det vill vi 

moderater ändra på. Det ska inte vara svårare att driva en 

restaurangverksamhet i Umeå än på andra platser i landet.  

 

Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till miljö‐ och 

hälsoskyddsnämndens ordförande Andreas Sjögren: 

 

1. Anser du att det är ett problem att företagare upplever att Umeå 
kommun är svåra att ha att göra med när det gäller alkoholfrågor? 

2. Varför har Umeå mer restriktiva riktlinjer och gör hårdare 
bedömningar än andra kommuner avseende serveringstillstånd?   

 

Andreas Sjögren (S), miljö‐ och hälsoskyddsnämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

Det är väldigt viktigt att miljö‐ och hälsoskyddsnämnden ständigt strävar 

efter att ha en god dialog med de verksamheter som omfattas av dess 

tillsyn, för att öka kunskapen och förståelsen för hur lagstiftningen 

fungerar. Inte minst för att en god service och ett gott bemötande från 

nämnden som tillståndsgivare kan tänkas bidra till en ökad förståelse för 

hur lagstiftningen och tillsynen fungerar och därmed också minska risken 

för överträdelser.  

 

Om vi tittar på Nöjd kund‐index (NKI) för Umeå kommun framgår också att 

de företag som har kontakt med nämnden i allmänhet upplever service och 

kontakter som goda. Vi jobbar också med träffar för krögare för att fånga 
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upp eventuell feedback, tre gånger per år. Vi har också givetvis alltid 

anledning att över tid fundera över och utveckla hur vi på bästa sätt 

förmedlar en god och kompetent service, samtidigt som vi också alltid 

måste vara tydliga med och upprätthålla integriteten i myndighetsrollen.  

Därför anser jag inte att det är lämpligt att ge intryck av att nämndens 

myndighetsutövning får dikteras av andra hänsyn än de som framgår av 

alkohollagstiftningen. Det påstående som Joline Göttfert bakat in i sin 

andra fråga om att Umeå kommuns tillämpning av alkohollagstiftningen 

skulle avvika i något avgörande, restriktivt hänseende är heller inte sant.  

Som politisk företrädare kan man givetvis ha uppfattningen att riksdagen 

bör förändra olika regelverk i en mer eller mindre liberaliserad riktning. 

Men när vi som företrädare för nämnden ansvarar för att fatta beslut som 

innebär myndighetsutövning, är vi skyldiga att utgå från gällande rätt och 

lägga andra politiska överväganden åt sidan. Sedan är det som med all 

myndighetsutövning att den som träffas av den inte alltid kommer att tycka 

om det eller dela den bedömning som myndigheten har gjort. Därför finns 

också möjligheten till att i flera led överpröva myndighetsbeslut i 

förvaltningsdomstol. 

 

Om det vore så att Umeå kommuns tillämpning av alkohollagen uppvisade 

extrema tendenser till restriktivitet skulle detta också avspeglas i hur ofta 

och med vilka skäl överklagade beslut av nämnden ändras i domstol. Men 

någon sådan tendens går inte att se. Det syns inte heller något spår av 

detta i antalet serveringstillstånd i Umeå kommun jämfört med andra 

kommuner i landet.  

 

Vi har i dagsläget ett 130‐tal permanenta serveringstillstånd i Umeå 

kommun. Dessa följs upp och kontrolleras så att de sköts. Antalet 

permanenta serveringstillstånd skiljer sig inte särskilt mycket mellan olika 

kommuner i antal utan ligger i närheten av 1 tillstånd per 1 000 invånare, 

så även i Umeå.  
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§ 123 

 

Diarienr: KS‐2023/00612 

Interpellation: Är rallyresor till Sardinien en 

ansvarsfull politik? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Åsa Bäckström, Hans Lindberg, Anders Ågren, 

Davis Kaza, Lars Brännström, Bore Sköld, Hanna Lundin Jernberg, Lars 

Nilsson och Arvid Lundberg beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Åsa Bäckström (V) 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Är rallyresor till Sardinien en ansvarsfull politik? 

I början av maj fattade kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott 

beslutet att anmäla intresse för Umeå kommun även i framtiden ska vara 

värdkommun för VM‐rallyt. Som ett led i detta valde kommunstyrelsen att 

skicka kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg (S) på en resa till 

Sardinien under det italienska VM‐rallyt, med det outtalade syftet att säkra 

ett fortsatt samarbete. 

 

Redan innan beslutet fattades var biljetterna bokade och betalda, vilket 

resulterade i att kommunstyrelsens godkännande enbart var en formalitet. 

Vänsterpartiet lyfte kritik mot att skicka politiker och tjänstepersoner på 

långa flygresor med hög klimatpåverkan utan klart formulerat syfte. Tyvärr 

bemöttes detta endast med suckar och oförstående miner. 

 

I Umeå kommuns resepolicy framgår det tydligt att digitalt deltagande eller 

mindre klimatpåverkande transportsätt ska vara första alternativ och att en 

flygresa enbart skall övervägas som en sista lösning. Med tanke på det 

rådande klimatnödläget och den restriktiva hållning till flygresor som gäller 

i kommunens alla verksamheter anser Vänsterpartiet att det är  
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anmärkningsvärt att Umeå kommun väljer att flyga politiker till Sardinien 

för att titta på rally. 

 

Därför vill vi ställa följande frågor: 

1. Vad var resans sammanlagda klimatavtryck mätt i koldioxid, och hur 
stor andel av koldioxidbudgeten på 10 ton CO2 per år och person 
förbrukades? 

2. På vilket sätt var det nödvändigt för kommunstyrelsens ordförande 
Hans Lindberg (S) att fysiskt infinna sig i Sardinien för att möjliggöra 
VM‐rallyts fortsatta engagemang i Umeå, och fanns det inga digitala 
alternativ? 

3. Vad blev resultatet vid sammanvägningen av miljökonsekvenser, 
tidsåtgång, ekonomi, samt säkerhets‐ och arbetsmiljöfaktorer i 
enlighet med Umeå kommuns resepolicy, och hur ledde detta till 
beslutet att genomföra resan till Sardinien? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

 

Svar på fråga 1 

Enligt uppgifter från resebyrån uppgick de totala koldioxidutsläppen per 

person för resan, tur och retur, till 603,38 kg per person.  

 

Svar på fråga 2 

Den 9 maj i år fattade kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott 

(KSNAU) beslut om att Umeå kommun ska anmäla intresse för och inleda 

dialogen om ett förlängt avtal som värdkommun från 2025 och framåt för 

Svenska Rallyt och World Rally Championship.  

 

För att ett förlängt avtal ska vara möjligt ställs krav på att det går att visa en 

stark lokal förankring och ett starkt engagemang från den arrangerande 

regionen. Umeå kommun inbjöds därför till utvärdering, dialog och 

inledande förhandlingar i samband med Italienska Rallyt, där samtliga 

intressenter och aktörer skulle medverka på plats vid förhandlingarna.  

 

Den 30 maj fattade KSNAU beslut om att kommunen ska delta vid dessa 

förhandlingar. I beslutet gav KSNAU mig i uppdrag att företräda 

kommunstyrelsen på plats. Beslutet omfattade även att tjänstepersoner 
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från Umeå kommun och Visit Umeå skulle medverka för att träffa den 

italienska värdkommunen samt destinationsbolag, för att diskutera 

samverkan och erfarenhetsutbyte.  

 

Svar på fråga 3 

KSNAU har i bred politisk enighet satt som ambition att Umeå fortsatt ska 

kunna erbjuda värdskap för Svenska Rallyt. KSNAU gjorde därefter 

bedömningen att en nödvändig förutsättning för att detta skulle bli 

verklighet var att kommunen deltog vid de förhandlingar kommunen 

bjudits in till, där alla de övriga intressenterna och aktörerna var på plats.   

 

Under besöket träffade vi även borgmästaren för Sardegna och mötet 

resulterade i att den italienska värdkommunen framöver även kommer att 

besöka Umeå för att lära av våra erfarenheter och vår syn på hur 

evenemanget kan utvecklas. Detta utbyte hade sannolikt inte kommit till 

stånd utan att ha möjlighet att träffas.  

 

Resan medförde viktiga och bra samtal. I enlighet med de skäl som låg till 

grund för KSNAU:s beslut om att kommunen skulle representeras under 

resan, har vi nu erhållit positiva besked från Rally Sweden och fortsätter 

därför förhandlingarna om framtiden för evenemanget i Umeå.  

 

Givetvis måste vi alltid göra avvägningar där syftet med resor av det här 

slaget, tillgängliga alternativ, klimatpåverkan och tidsåtgång beaktas. Jag 

kan konstatera att vi i dag genomför betydligt fler digitala möten än för 

bara några år sedan, vilket sparar tid, energi och klimatpåverkan.  

 

Men för att Umeå, precis som andra kommuner i norra Europa, ska kunna 

fortsätta ha ett aktivt och meningsfullt utbyte med andra delar av EU och 

världen, kommer det att vara viktigt att vi kan resa och träffas fysiskt även 

fortsättningsvis i många fall.       
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§ 124 

 

Diarienr: KS‐2023/00613 

Interpellation: Konkreta åtgärder mot 

översvämningar; Davis Kaza (AP) och Patrik 

Brännberg (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza, Janet Ågren, Jan Kollberg, Ulrik Berg, 

Patrik Brännberg, Christina Bernhardsson, Nils Seye Larsen, Mikael 

Berglund och Mattias Larsson beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 

interpellation till kommunstyrelsens planeringsutskotts ordförande. 

 

Konkreta åtgärder mot översvämningar 

Klimatförändringarna och den globala uppvärmningen påverkar olika delar 

av världen på olika sätt. I Sverige kommer klimatförändringarna främst att 

märkas i form av ökad nederbörd. Regn‐ och snöfall blir vanligare och 

tillfällena med intensiva skyfall väntas öka. Norra Sverige pekas ut som en 

av de delar av landet där mängden nederbörd väntas öka mest, enligt 

Naturvårdsverket.  

 

Vi minns alla översvämningarna i Umeå hösten 2020, som var de värsta på 

över 40 år. Vägar rasade samman och källare fylldes med vatten. Rödäng, 

Västerslätt och Haga var bland de stadsdelar som drabbades hårdast. 

Klimatförändringarna innebär att denna typ av händelser kommer att bli 

vanligare.  

 

Sedan 2020 har Umeå kommun genomfört en rad utredningar rörande 

problemen med höga vattenflöden i både Tvärån och Djupbäcken. 

Utredningarna har bland annat visat att de kortsiktiga lösningar som 
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kommunen testat, som exempelvis att pumpa ur och rensa Tvärån, ger 

liten eller ingen effekt. Det krävs mer omfattande åtgärder som kan dröja 

flera år innan de finns på plats. 

 

Men trots att dessa mer omfattande åtgärder för bland annat Tvärån och 

Djupbäcken ännu inte har presenterats, och än mindre kommit på plats, 

fortsätter planeringen av nya bostäder på Rödäng i anslutning till Tvärån. 

Strandnära bostadsområden på platser med risk för översvämning planeras 

även på andra platser i kommunen – exempelvis i närheten av Sävarån 

(som också svämmade över 2020). 

 

Det finns en obalans mellan tidsperspektivet för när nödvändiga åtgärder 

för att minska risken för översvämningar kommer att finnas på plats, å ena 

sidan, och kommunens planering av nya bostadsområden i stadsdelar med 

hög risk för översvämningar, å den andra. 

 

Mot denna bakgrund vill vi ställa följande frågor: 

1. Har kommunen tagit fram några konkreta åtgärder för att motverka 
översvämningar bland annat i Tvärån och Djupbäcken? 

2. Om ja: Vilka åtgärder rör det sig om? 
3. När väntas dessa nödvändiga åtgärder för att motverka översvämningar 

bland annat i Tvärån och Djupbäcken finnas på plats? 
4. Varför stoppar inte kommunen planeringen av nya bostäder i de 

översvämningsdrabbade områdena tills dess att de nödvändiga 
åtgärderna för att motverka översvämningar finns på plats? 

 

Janet Ågren (S), kommunstyrelsens planeringsutskotts ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

Jag vill börja med att tacka för interpellationen då det ger oss en möjlighet 

att diskutera kommunens arbete med klimatanpassningsåtgärder i 

fullmäktige. Utöver att minska utsläppen av CO2 är just klimatsäkerhet och 

klimatanpassning en viktig uppgift för svenska kommuner, så också i Umeå.  

  

Klimatförändringarna innebär risker, precis som belyses i interpellationen. 

Risker som kan vara i form av stigande havsnivåer, ökad risk för skyfall, 

erosion, torka, värmebölja, ras och skred. Beroende på kommuners 

geografiska läge och övriga förutsättningar så ser sårbarheterna lite olika 
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ut, men för att kunna skydda infrastruktur och samhället i stort behöver 

åtgärder vidtas utifrån de risker som finns.  

  

När det gäller fråga 1 är svaret ja. Åtgärder har tagits fram men kommunen 

har ännu inte tagit ställning till vilka av förslagen som ska genomföras. 

  

När det gäller fråga 2 så pågår det ett omfattande utredningsarbete. En 

hydraulisk modell har tagits fram och ett 20‐tal förslag på möjliga åtgärder 

har identifierats. Dessa har sedan testats i modellen för att se vilka 

åtgärder som ger tillräcklig effekt. För närvarande pågår det ett arbete med 

att kostnadsberäkna de olika åtgärderna och att beskriva konsekvenserna 

för natur, miljö och människor. Då det är klart ska sedan ett komplett 

beslutsunderlag tas fram så att berörd instans i kommunen kan ta ställning 

till hur genomförandet ska ske. Åtgärder som föreslagits är till exempel 

ytterligare utgrävningar, fördröjning av vattnet på olika sätt (ex dammar, 

magasin, våtmarker) eller nya förbi‐passager för vattnet. Kommunen har 

även dialog med MSB för att kunna få statligt bidrag för förebyggande 

åtgärder. 

 

När det gäller fråga 3 så väntas beslut tas i tekniska nämnden under 

senhösten i år. Men det är omfattande åtgärder som får både stor 

påverkan och är väldigt kostsamma så det är viktigt att besluten blir rätt. 

Åtgärderna kräver också olika typer av tillstånd som både tar tid och 

förutsätter att olika konsekvenser är hanterade på rätt sätt. Byggtiden för 

olika åtgärder bedöms till 1‐2 år.  

  

När det gäller fråga 4 är svaret att när det gäller exempelvis Tvärån och 

dess avrinningsområde så är det väldigt stort (54 km2), vilket gör att ny 

bebyggelse inom området får ringa påverkan. Det byggnadsnämnden 

förhåller sig till i samband med planläggning är Boverkets råd om att 

kommunen bör säkerställa som ett minimum att ny sammanhållen 

bebyggelse och bebyggelse med samhällsviktig verksamhet planläggas så 

att den årliga sannolikheten för att bebyggelse tar skada vid översvämning 

är mindre än 1/100. Vad gäller översvämning orsakat av sjöar, hav och 

vattendrag så utgår nämnden ifrån att ny sammanhållen bebyggelse, större 

riskobjekt eller bebyggelse med samhällsviktig verksamhet enligt Boverket 

bör lokaliseras till områden som inte hotas av översvämning, dvs lokaliseras 
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över beräknad högsta nivå för sjöar och hav eller nivån för beräknat högsta 

flöde i vattendrag. Sett ur ett generellt perspektiv så går 

översvämningsrisken från skyfall aldrig helt att undvika däremot är det 

precis som interpellationen lyfter fram viktigt att kommunen har en 

klimatanpassad stadsplanering och framsynt markanvändning.   
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§ 125 

 

Diarienr: KS‐2023/00614 

Interpellation: Vad händer med utvecklingen av 

Holmsund? Jan Kollberg (KD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Jan Kollberg, Janet Ågren, Hans Lindberg, Ari 

Leinonen, Veronica Kerr, Robert Axebro, Anders Hägglund och Mikael 

Berglund beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Jan Kollberg (KD) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Vad händer med utvecklingen av Holmsund?  

Holmsund är kommunens näst största tätort och har idag ca 6000 invånare. 

Som en del av kommunens befolkningsmål att bli 200 000 invånare 2050 

beräknas kommundelen Holmsund Obbolas öka med 5000 personer. 

Detaljplaner för ny bebyggelse är antagna eller är på gång, men  

trots det verkar det finnas hinder på vägen vilket gör att arbetet upplevs 

som att det står stilla.  

 

Det har gått två år sedan en medborgardialog inför arbetet med 

översiktsplanen genomfördes. Det är tre år sedan det första spadtaget för 

stora Coop togs och två år sedan den skulle varit öppnad. Löftet om ett 

nytt seniorboende i centrala Holmsund har heller ännu inte uppfyllts trots  

antagen detaljplan och ett stort intresse och behov från allmänheten. 

Järnvägen fortsätter att dela samhället trots att frågan om en säker 

järnvägsövergång har diskuterats och utretts i decennier utan resultat. 

Detta berör i synnerhet de barn och elever som idag saknar en säker 

skolväg.  
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En plats där det händer mycket däremot är i Umeå hamn. Den nya färjan, 

Aurora Botnia är på plats och stora investeringar görs i hamnen för att 

kunna hantera ökade godsflöden. Antalet resenärer till och från Vasa har 

ökat och samarbetet med vår närmsta stad är starkt. Holmsund är  

porten mot öst och har en stor potential för att ge ett betydligt bättre 

välkomnande än att som idag bara förbli en genomfart till Umeå. Här finns 

det utrymme för mer handel, restauranger och turistattraktioner.  

 

Med anledning av detta ställer jag följande frågor:  

1. Hur ska centrum knytas ihop med Sjöstaden?  
2. När kan den omdiskuterade järnvägsövergången bli verklighet?  
3. Vilka insatser görs för att ta till vara Holmsunds potential att bli ett 

utflyktsmål för både umebor och turister?  
4. När beräknas den fördjupade översiktsplanen för Holmsund stå klar? 
 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Janet Ågren (S), kommunstyrelsens planeringsutskotts 

ordförande som lämnar följande skriftliga svar: 

Jag vill inleda med att säga att Holmsunds utveckling är av stor betydelse 

för hela kommunens utveckling, så är även Obbolas även om Obbolas 

utveckling inte nämns specifikt i frågorna i interpellationen. Det är också 

bra att interpellationen ställs just nu då det ger utrymme till att informera 

fullmäktige om den översiktsplan för Holmsund‐Obbola som nyligen 

skickats ut på samråd. Det är ett förslag som är ute på samråd till den 31 

oktober och som går att läsa på kommunens hemsida. Jag uppmuntrar alla 

intresserade att tycka till om förslaget.  

  

När det gäller fråga 1 (hur centrum ska knytas ihop med Sjöstaden) så finns 

det ett förslag i översiktsplanen. En planskild passage för gång och cykel ska 

möjliggöras i förlängningen av Industrigatan. Passagen blir en viktig del i ett 

utvecklat stråk mellan Sjöstaden, Himmelska fridens torg och en framtida 

järnvägsstation. En eventuell kompletterande planskild gång‐ och 

cykelpassage i Svedbergsgatans förlängning ska också möjliggöras, vilket 

omnämns i förslaget. Det står också att det i ett inledande skede, när 

endast viss handel etablerats i Märkpojken och begränsad eller ingen 

bostadsbebyggelse tillkommit, att en gång‐ och cykelpassage i plan i 

Industrigatans förlängning bör kunna prövas, samt att tidpunkten för 
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utbyggnaden av planskild gång‐ och cykelpassage prövas utifrån i vilken 

takt området exploateras. 

  

När det gäller fråga 2 (om järnvägsövergången) så bedöms den lämpligaste 

lösningen vara en tunnel under järnvägen. Det är viktigt att tunneln får en 

utformning och placering som gör att den blir en trygg, tillgänglig och gen 

väg för skolbarn och andra som rör sig mellan östra och västra delarna av 

Holmsund. I förslaget till fördjupad översiktsplan förordas att tunneln 

under järnvägen samordnas med planeringen av en gång‐ och cykelpassage 

vid E12 vid Sjöstaden. Då Trafikverket har stort behov av framförhållning 

för spårtrafik kan genomförande ske först 2026. 

  

När det gäller fråga 3 (om Holmsunds potential som utflyktsmål) så har det 

i översiktsplanearbetet blivit tydligt att det finns en stor potential att 

utveckla Holmsund, Obbola och närliggande miljöer som en än större 

resurs för utveckling av friluftsliv och besöksmålsutveckling. Till gagn både 

för Umeåbor och för besökare från när och fjärran. Denna 

utvecklingspotential lyfts nu som en vision i översiktsplanen. Den handlar 

om att Holmsund och Obbola ska utvecklas för att besökare ska vilja stanna 

och ta del av värden, platser och miljöer i stället för att ofta ”åka förbi”. 

Läget vid vattnet med båthamnar, badplatser och färja, den kuperade 

terrängen, kulturmiljön vid Västerbacken och de stora friluftslivsområden 

som omger orterna och som rymmer en mångfald anläggningar för cykling, 

skidåkning, utomhusgym med mera, är alla stora värden med 

utvecklingsmöjligheter. Därtill de ekologiskt högkvalitativa och unika 

miljöer som vi har kring deltat där havet och älven möts. Och som rymmer 

en potential för internationell och regional turism. Men utvecklingen 

kommer att behöva ske tillsammans med fler aktörer än bara från 

kommunen. För att möjliggöra utvecklingen behövs många goda idéer och 

initiativ från föreningar, privatpersoner, näringsliv och kommun. Vi vet att 

det i området finns tydliga krafter och en kompetent vilja att utveckla. De 

konkreta bevisen är flera, exempelvis tillkomsten av SCA‐arena. Mer 

konkret så arbetar fritidsförvaltningen med att förlänga Tavelsjöleden ner 

till Holmsund, så att det blir en sammanhängande led mellan inland och 

kust. De tar även fram ett friluftsprogram med förslag på insatser och 

åtgärder för att utveckla friluftslivet i kommunen. Planen ska färdigställas 
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2024. Utöver det arbetar fritid i samverkan med föreningslivet med 

utveckling av befintliga områden och anläggningar. 

 

När det gäller fråga 4 (när planen är klar) så beräknas översiktsplanen 

kunna antas av fullmäktige under första halvåret 2024 om inget oförutsett 

händer. Nu pågår samrådet i två månader och sedan bearbetas inkomna 

synpunkter. Sedan ställs översiktsplanen ut på nytt på granskning under ca 

2 månader. Därefter kan planen antas av kommunfullmäktige. 
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§ 126 

 

Diarienr: KS‐2023/00631 

Fråga: Är du beredd att bojkotta varor från företag 

med verksamhet i Ryssland? Maja Westling 

Palmberg (C) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Maja Westling Palmberg och Hans Lindberg 

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Maja Westling Palmberg 

(C) följande fråga till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Är du beredd att bojkotta varor från företag med verksamhet i Ryssland? 

Den ryska fullskaliga invasionen av Ukraina har i skrivande stund pågått i 1 

år och 178 dagar. De internationella reaktionerna har varit hårda med 

skärpta sanktioner. Ändå fortgår handel från företag med fortsatt 

verksamhet i Ryssland. 

 

Många kommuner runtom i landet har tidigare beslutat att bojkotta 

företaget Mondelez varor. Växjös kommunstyrelse beslutade i mitten av 

augusti att kommunen ska utöka sin bojkott av varor, och kommer att följa 

Kyiv School of Economics svarta lista som omfattar över 1000 företag. Ett 

steg Umeå kommun också skulle kunna ta för att tydligt visa solidaritet 

med Ukraina och det ukrainska folket. 

 

Min fråga till kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg är därför: 

Är du beredd att, i likhet med Växjö kommun, bredare bojkotta varor från 
företag med verksamhet i Ryssland? 
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande svarar på frågan. 
Tack så mycket, och jag tror nog att den här frågan kommer att  fortsätta 

att diskuteras, d.v.s. huruvida man ska hantera en sanktionslista. Umeå 
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kommun jobbar efter Sveriges Kommuner och Regioners (SKR:s) 

sanktionslista och det finns bara ett sådant beslut på den nationella nivån. 

Vi går igenom listan med vilka som är godkända och icke‐godkända 

leverantörer. Vi för även samtal med SKR. Umeå kommuns 

upphandlingsavdelning har också en träff med Skellefteå kommun i 

morgon om hur man ska detta vidare. Det arbetssätt vi haft fram till idag är 

således att vi följer SKR:s lista. 

 

 

   



Sida 20 av 64 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐08‐28 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 127 

 

Diarienr: KS‐2023/00634 

Fråga: Om den höjda nivån för terrorhot; Maria 

Lindvall (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Maria Lindvall och Hans Lindberg beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Maria Lindvall (L) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande. 

 

Enkel fråga om den höjda nivån för terrorhot  

Som en konsekvens av att Säkerhetspolisen1 den 17 augusti 2023 har 

beslutat att gå från nivå tre till fyra, på en femgradig skala, så innebär det 

att det bedöms föreligga ett högt och konkret terrorhot mot Sverige.  

 

Sverige har enligt regeringen gått från att vara ett så kallat legitimt mål till 

ett prioriterat mål för terrordåd. Den uppger att våra myndigheter, inte 

minst just Säpo och Polisen, arbetar hårt för att garantera säkerheten i 

Sverige och att de vet att planerade dåd redan har avvärjts.2 

 

Den höjda säkerhetsnivån är tänkt att göra det möjligt att lättare arbeta 

förebyggande, förhindra och försvåra terrorism och våldsbejakande 

extremism i en tid med ett försämrat säkerhetsläge och ett ökat hot för 

attentat. Bedömningen är att hotet kommer att bestå under en längre tid 

och myndigheter och andra samhällsaktörer måste därför vidta åtgärder 

för att förebygga och minska hotet för terrorattentat i Sverige. Det arbetet 

kan inte vänta.  

 

Det är dags för skolorna att börja igen efter sommarlovet, men något som 

skiljer sig från fjolårets höstens skolstart är det höjda säkerhetsläget i 

landet.  
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Jag vill därför ställa följande fråga till kommunstyrelsens ordförande Hans 

Lindberg (S).  

Med anledning av den numera höjda terrorhotnivån så undrar jag vad 

Umeå kommun gör för Umeås skolor och övriga kommunala verksamheter 

för att möta det försämrade säkerhetsläget samt om de medel som avsatts 

hittills är tillräckliga för detta?  

 
1 Höjning av terrorhotnivån till högt hot; www.sakerhetspolisen.se/ovriga‐

sidor/nyheter/nyheter/2023‐08‐17‐hojning‐av‐terrorhotnivan‐till‐hogt‐hot  
2 Säkerhetspolisen har beslutat om höjd terrorhotnivå, 
www.regeringen.se/artiklar/2023/08/sakerhetspolisen‐har‐beslutat‐om‐hojd‐
terrorhotniva/   
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande svarar på frågan. 

Ja, när det gäller den förvaltningsorganisation som vi har i Umeå kommun 

så har vi upprättat ett bevaknings‐ och samverkansforum internt där vi 

följer utvecklingen. Vi vill också på ett snabbfotat sätt kunna jobba med 

avvikelser, och där tar vi också in information som vi får från andra 

myndigheter, bland annat från Säpo och MSB, där vi då kan hantera det här 

på ett snabbt sätt. Den organisationen har vi haft sedan pandemin och där 

har vi arbetat över länsgränserna. Vi informerar kommunens personal om 

vikten att värna skalskydd i lokaler, där det kan finnas avvikelser eller 

avvikande beteenden och annat utifrån det normala. Flera förvaltningar, 

inklusive utbildning och räddningstjänst planerar att delta i 

samverkansdagen Pågående dödligt våld som anordnas av regionen. Vi 

uppdaterar löpande säkerhetsskyddsanalysen utifrån terrorhotnivån. När 

det gäller utbildningsförvaltningen har de hot och säkerhet som ett högt 

prioriterat område, och har anställt en strateg och haft utbildningar där 

Polisen inbjudits för diskussion, och man har egen bevakning och 

beredskap för att snabbt kunna agera på myndighetsinformation och 

ändrade råd och rekommendationer. I förvaltningen pågår ett arbete och 

man hanterar det utifrån terrorhotnivån, och ännu snabbare om den skulle 

höjas.   
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§ 128 

 

Diarienr: KS‐2023/00635 

Fråga: Är det klart med lokaler för lärare och elever 

vid Kulturskolan? Anna‐Karin Sjölander (C) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anna‐Karin Sjölander och Christina Bernhardsson 

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anna‐Karin Sjölander (C) 

följande fråga till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Är det klart med lokaler för lärare och elever vid Kulturskolan?   

I våras riskerade 200 av musikskolans elever och deras lärare att stå utan 

lokaler så i samband med kommunfullmäktige i maj ställde jag en fråga till 

tekniska nämndens ordförande Christina Bernhardsson gällande lokaler för 

Kulturskolans elever.  

 

Orsaken till lokalbristen var ett beslutet som fattats av gymnasie‐ och 

vuxenutbildningsnämnden (att lokaler vid Midgårds skolan inte får nyttjas 

av annan verksamhet före 16.00) vilket riskerade att få stor inverkan på 

kulturnämnden eller rättare sagt Kulturskolans elever och personal då dom 

riskerade att stå utan lokaler från hösten 2023. Även tekniska nämnden 

som ansvarig för lokalförsörjningen är involverad i frågan.  

 

Vid fullmäktigemötet lovade tekniska nämndens ordförande Christina 

Bernhardsson en lösning. Den kortsiktiga lösningen inför höstterminen 

skulle innebära att lokalproblemen skulle hanteras internt av 

verksamheterna.  

 

Den 23 augusti 2023 var det fortfarande inte klart med lokaler trots att 

terminen startar den 4 september. Det innebär att vissa kurser inte fanns 

utlagda och planerade. Det innebär också att logistiken för flytten av 
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instrument och annan utrustning inte varit möjlig att planera. Sist men inte 

minst innebär det stor oro och ovisshet för musikskolans elever och lärare.  

 

Fråga 

Så min fråga är,  är det klart med lokaler för undervisning av kulturskolans 
alla elever så som utlovats? 
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar över 
besvarandet till Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens 
ordförande som svarar på frågan 
 

De berörda förvaltningarnas chefer har tillsammans med stadsdirektören 

arbetat fram och kommit överens om hur lokalerna ska användas på bästa 

sätt. Ett bra arbete har pågått där man visat på att uppdraget från KF med 

att samnyttja lokaler tas på allvar och håller på implementeras. 

 

Midgårdsskolans samtliga rum kan efter kl. 15.45 måndag – torsdag och 

från kl. 14 på fredagar nyttjas. Från kl. 14 kan 6 spelrum där nyttjas, där 

den egna entrén ska användas.  

 

Den huvudsakliga placeringen blir som tidigare hus 140 där även 

gymnasiet, i samråd med kulturskolan, kommer använda några rum i 

begränsad omfattning. 

 

Övrigt så kan vb. Majorsbostället disponeras när Resursskolan flyttat ut. 

Där finns 5–6 rum att nyttja. 

 

Ser man till schemaläggningen och lokalerna så skiljer det inget nämnvärt 

denna termin mot vårens för vare sig lärare eller elever enligt uppgift jag 

fått. 

 

För övrigt så pågår ett arbete mellan utbildning och kultur att se över 

användningen av grundskolans lokaler för att bättre kunna nyttja dem 

tillsammans. Bra och gemensamt tänk vid schemaläggningar kommer alla 

behöva arbeta efter för att våra gemensamma lokaler kan användas 

optimalt. 
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För övrigt fortgår arbetet med fullmäktiges uppdrag att ta fram långsiktiga 

lösningar för kulturskolans verksamhet vilket ska presenteras senaredelen 

av denna höst. 
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§ 129 

 

Diarienr: KS‐2023/00637 

Fråga: Vilka insatser som görs för att 

motverka att Umeå används av antidemokratiska 

rörelser? Maria Lindvall (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Maria Lindvall och Hans Lindberg beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Maria Lindvall (L) följande 

fråga till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Vilka insatser som görs för att motverka att Umeå används av 

antidemokratiska rörelser?  

 

I mars släppte Totalförsvarets forskningsinstitut (FOI) en rapport om 

främmande makts påverkansarbete i Sverige1. Eritrea är ett av de länder 

som porträtterades där och som specialstuderades i rapporten.  

 

Det är känt sedan många år att deras arbete här går ut på att samla in 

pengar ‐ mycket pengar ‐ och att också förfölja personer med eritreanskt 

ursprung som bor här och kanske även jobbar aktivt för demokrati. I 

Tyskland, Holland, Danmark och Norge har man lyckats stänga ned stora 

festivaler via vilka regimtrogna föreningar får in medel.  

 

Sverige, och Stockholm i synnerhet, har alltmer blivit ett centrum för deras 

aktiviteter de senaste åren. I år planerades och genomfördes den 25:e 

festivalen på Järva.2 Katastrofala bilder från sammandrabbningar mellan 

olika eritreanska grupperingar kablades ut. Det utdelades knivhugg och 

bilar sattes i brand. Efteråt kunde det konstateras att 52 personer hade 
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skadats, (varav 3 poliser och 8 personer svårt skadade) samt att hela 140 

personer frihetsberövats misstänkta för olika våldsbrott.  

 

Innan festivalen på Järva så planerades och genomfördes det så kallade 

nationaldagsfiranden runtom i Sverige. I Skellefteå ägde firandet rum den 

19–20 maj på Sörböleskolan.3 Polisnärvaron var stor vid den eritreanska 

festen på Sörböleskolan under lördagskvällen. Flera personer avvisades 

från festen och två fördes bort från platsen med polisbil.  

 

Jag vill därför ställa följande fråga till kommunalrådet Hans Lindberg (S).  

1. Hur ser kommunalrådet på denna händelseutveckling och vilka insatser 

görs för att motverka att Umeå används av antidemokratiska rörelser?  

  
1 Diaspora och påverkan från främmande makt. En översikt över fem staters 

extraterritoriella auktoritära styre (s 35), URL ‐ 

https://www.foi.se/rapporter/rapportsammanfattning.html?reportNo=FOI‐R‐‐5436‐‐SE  
2 DN, Minut för minut: Detta hände under upploppen i Järva, URL ‐ 

https://www.dn.se/sverige/minut‐for‐minut‐detta‐hande‐under‐upploppen‐i‐jarva/  
3 Norran, Stor polisnärvaro vid den eritreanska festen, URL ‐ 

https://norran.se/nyheter/skelleftea/artikel/stor‐polisnarvaro‐vid‐den‐eritreanska‐

festen/r56o9v3l 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande svarar på frågan. 
Givetvis ser vi allvarligt på det du beskriver Maria. Har man lämnat Eritrea 

för att leva i frihet i Sverige man inte behöva utsättas för förföljelse av en 

stat man också har lämnat. Därför är det av yttersta vikt att rättsvårdande 

myndigheter utreder och agerar mot dem som med hot och utpressning 

förföljer svenskar med deras ursprung. Jag tycker också att det finns 

anledning för Regeringen att titta på frågan om det behövs särskild 

lagstiftning som  helt förhindrar möjligheten för Eritrea att försöka ta ut 

skatt i Sverige. När det gäller festivaler och allmänna sammankomster så är 

det en fråga för Polisen som myndighet att pröva tillståndet enligt 

ordningslagen. När man nu ska se över ordningslagen behöver man också 

se över den här delen för att få struktur för de här mötena. 

 

När det gäller den andra delen av frågan. Umeå kommun har nära 

samarbete med Polismyndigheten, där vi bland annat diskuterar 

antidemokratiska rörelser och det bevakas också fortlöpande. Kommunen 
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har ett konsultationsforum mot våldsbejakande extremism som består av 

experter från kommun, Polis, dit verksamheten kan hänskjuta frågor för att 

kunna få stöd. Och naturligtvis från den politiska ledningen – kommunen 

ska bevaka den här utvecklingen och ha koll på det här så att det sköts på 

ett bra sätt. Men också att Regeringen måste se över ordningslagen utifrån 

hur den är utformad idag. 
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§ 130 

 

Diarienr: KS‐2022/00245 

Motion 5/2022: Ändra regelverket för att utse 

hedersmedborgare; Anders Ågren (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avslå motion 5/2022: Ändra regelverket för att utse 

hedersmedborgare enligt stadsledningskontorets yttrande. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

om att bifalla motionen. 

 

Davis Kaza (AP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 

att bifalla motionen. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige 28 mars 2022 yrkar Anders Ågren 

(M) att regelverket för att utse hedersmedborgare ändras och förtydligas 

så att även personer bosatta i Umeå kommun kan utses. 

 

Stadsledningskontorets yttrande 

Det är drygt 35 år sedan fullmäktige införde begreppet hedersmedborgare 

och antog de regler som ska gälla för hur en hedersmedborgare ska utses. 

Sedan 1988 har endast fyra hedersmedborgare utsetts (Lars Widding 1988, 

Gunnar Nordahl 1991, Anita Gradin 1997 och Stieg Larsson 2012). 

 

Reglerna från 1988 är uttryckta i tre punkter: 

• Till hedersmedborgare i Umeå kan den utses som utan att vara 
bosatt i Umeå verksamt bidragit till Umeås utveckling, i ord och 
handling visat staden sin kärlek eller på annat sätt gjort Umeå 
känt och aktat. 
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• Hedersmedborgare utses av ett enigt kommunfullmäktiges 
presidium efter förslag från kommunfullmäktigeledamot. 

• Varje hedersmedborgare ska erhålla ett diplom med motivering 
till hedersutnämningen samt en guldring med inskription och 
med stadssymbol ingraverad. Hedersmedborgarnas namn ristas 
in på platta som uppsätts på lämplig plats i stadshuset. 

 

Därutöver görs kommentarer kring att hedersmedborgare kan ses som 

parallell till Universitetets utnämning av hedersdoktorer samt att stor 

restriktivitet ska iakttas vid utseende av hedersmedborgare. 

2016 behandlade kommunfullmäktige en motion som föreslog ett delvis 

nytt regelverk för att utse hedersmedborgare. Motionen avslogs, men i 

beredningsunderlaget till motionen fanns en passus om att ”Nuvarande 

regeldokument kan synas otydligt vad gäller frågan om bostadsort men har 

tolkats, av kommunfullmäktiges presidium, så att det ej är en förutsättning 

för utnämningen att personen i fråga är bosatt i Umeå…” 

 

I motion 5/2022 från Anders Ågren är det just denna passus som ligger till 

grund för yrkandet att regelverket för att utse ska ändras och förtydligas så 

att även personer bosatta i Umeå kommun kan utses. 

 

Den inledande meningen i beslutsunderlaget för regelverket att utse 

hedersmedborgare lyder på följande sätt: Att en stad blir känd och omtyckt 

kan många gånger bero på insatser som görs eller gjorts av personer som 

har anknytning till staden, men som bor och verkar på annat håll. 

 

Den meningen och punkten ett i regelverket har tolkats på så sätt att det i 

första hand handlar om att utse hedersmedborgare som vid utnämningen 

inte är bosatta eller verksamma i Umeå kommun. Detta är också i linje med 

parallellen till att utse hedersdoktorer vid olika lärosäten. Hedersdoktorer 

utses inte bland dem som varit verksamma och erhållit doktorstiteln vid 

det aktuella lärosätet, utan söks bland personer som på annat sätt gjort sig 

förtjänta av titeln hedersdoktor. 

 

Detta bör inte per definition utesluta att en Umeåbo kan utses till 

hedersmedborgare i Umeå. Ett sådant övervägande ställer dock extra stora 

krav på avvägning och bedömning utifrån personliga och politiska hänsyn. 

Det kan finnas många Umeåbor som under årens lopp kan anses ” 
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verksamt bidragit till Umeås utveckling, i ord och handling visat staden sin 

kärlek eller på annat sätt gjort Umeå känt och aktat”.  Svårigheten är att då 

göra en avvägning så att utnämningen får acceptans och förståelse bland 

den breda allmänheten. Det skulle vara skada för begreppet 

hedersmedborgare om en utnämning startade en debatt om att andra 

”lokala” företrädare också borde få bli hedersmedborgare eller borde ha 

blivit det i stället. 

 

Till sakens natur hör att utnämning av hedersmedborgare blir mindre 

känslig och kontroversiell om den hedersmedborgare som utses inte själv 

är aktivt verksam eller bosatt i Umeå kommun. Dessutom får man förmoda 

att en sådan person är mer känd för en bredare allmänhet utanför 

kommunen, vilket också är en del av idén med att utse hedersmedborgare. 

De hedersmedborgare som har utsetts sedan 1988 har också detta 

gemensamt.  

 

Utifrån ovanstående föreslår stadsledningskontoret att det inte finns någon 

anledning att ändra det befintliga regelverket. 

Beslutsunderlag 

Motionen 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen). 

Anders Ågren (M) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag om att bifalla motionen. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 
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Anders Ågren (M) och Maria Lindvall (L) – Bifall till motionen. 

Hans Lindberg (S) – Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag (avslå 

motionen). 

 

Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag (avslå motionen) mot 

bifall till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag (avslå motionen). 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag om att bifalla motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Anders Ågren, Hans Lindberg, Patrik Brännberg, Maria 

Lindvall, Lars Forsgren, Jan‐Olov Carlsson, Nils Seye Larsen och Carin 

Nilsson. 

 

Yrkanden 

Anders Ågren (M), Patrik Brännberg (AP), Maria Lindvall (L) – Bifall till 

motionen. 

Hans Lindberg (S), Lars Forsgren (SD), Jan‐Olov Carlsson (V), Nils Seye 

Larsen (MP), Carin Nilsson (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslag 

till motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. Votering begärs. 

 

Voteringsproposition 

Ja‐röst för kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen). 

Nej‐röst för bifall till motionen. 

 

Omröstningsresultat 

Med 46 ja‐röster mot 18 nej‐röster och 1 som avstår från att rösta beslutar 

kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag att avslå motionen. 

Voteringslista. 
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Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att bifalla motionen. 

 

Davis Kaza (AP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 

att bifalla motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären      
 

 

 

   



 
 Röst 

10:53:09 — Motion 5/2022: Ändra regelverket för att utse hedersmedborgare; Anders Ågren 
(M) 
Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att bifalla motionen. 
 
Resultat 
 Ja 46 
 Nej 18 
 Avstår 1 
 Ej röstat 0 

 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

6 Janet Ågren (S) Ja 

9 Lars Forsgren (SD) Ja 

10 Arvid Lundberg (MP) Ja 

11 Bore Sköld (V) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

17 Veronica Kerr (KD) Ja 

18 Peter Vigren (S) Ja 

20 Maja Westling (C) Ja 

22 Moa Brydsten (S) Ja 

23 Mikael Jonsson (SD) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

27 Nils Seye Larsen (MP) Ja 

29 Andreas Lundgren (S) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

37 Maria Nilsson (SD) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

39 Per-Erik Johansson (S) Ja 

41 Åsa Bäckström (V) Ja 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 

46 Fredrik Rönn (C) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

51 Ali Yasin Dahir (S) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

54 Wilhelm Wikberg (SD) Ja 

55 Lars Brännström (MP) Ja 



 
 Röst 

57 Lennart Arvidsson (V) Ja 

58 Robert Axebro (C) Ja 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

61 Beatrice Årebrand (S) Ja 

62 Linda Lotare (V) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 

64 Emma Vigren (S) Ja 

201 Anneli Andersson (S) Ja 

204 Pär Berglund (S) Ja 

208 Ari Leinonen (S) Ja 

219 Johan Stål (V) Ja 

221 Tobias Holmbom (V) Ja 

222 Rebecca Lagerstedt (V) Ja 

235 Jan Kollberg (KD) Ja 

 8 Mattias Larsson (C) Ja 

2 Alireza Mosahafi (M) Nej 

5 Anders Ågren (M) Nej 

7 Ulrik Berg (M) Nej 

13 Kjerstin Widman (M) Nej 

15 Maria Lindvall (L) Nej 

16 Patrik Brännberg (AP) Nej 

21 Igor Hell (M) Nej 

26 Elmer Eriksson (M) Nej 

30 Marianne Löfstedt (M) Nej 

33 Daniell Andersson (V) Nej 

35 Madelene Nord (M) Nej 

40 Anders Norqvist (L) Nej 

43 Joline Göttfert (M) Nej 

44 Davis Kaza (AP) Nej 

49 Lena Andersson (M) Nej 

60 Greger Knutsson (M) Nej 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) Nej 

214 Mikael Thyni (M) Nej 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Avstår 
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§ 131 

 

Diarienr: KS‐2022/00754 

Motion 12/2022: Inför progressiva avgifter i 

äldreomsorgen; Åsa Bäckström (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse motion 12/2022: Inför progressiva avgifter i äldreomsorgen 

besvarad enligt yttranden från äldrenämnden och jämställdhetsutskottet. 

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag om bifall till motionen. 

 

Protokollsanteckning 

Davis Kaza (AP) – Se kommunfullmäktiges beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige i september 2022 yrkar Åsa 

Bäckström (V):  

 

att Umeå kommunfullmäktige ger i uppdrag till äldrenämnden att ta fram 

ett förslag till en alternativ progressiv modell för egenavgifter i 

äldreomsorgen, där avgiftsnivåerna står i proportion till inkomst. 

 

Äldrenämnden har 2023‐02‐23 och jämställdhetsutskottet har 2023‐04‐05 

yttrat sig och föreslår att kommunfullmäktige anser motionen vara 

besvarad. Stadsledningskontoret har ingen annan uppfattning. 

Beslutsunderlag 

Motionen 

Äldrenämndens protokoll 2023‐02‐23, § 23 

Äldrenämndens yttrande 
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Jämställdhetsutskottets protokoll 2023‐04‐05, § 14 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (att anse motionen 

besvarad). 

Anders Ågren (M) och Mattias Larsson (C) – Att avslå motionen. 

Ellen Ström (V) – Att bifalla motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (att anse motionen besvarad) mot att 

bifalla motionen mot att avslå motionen. Ordföranden finner att utskottet 

bifaller tjänsteskrivelsens förslag om att anse motionen besvarad. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

Veronica Kerr (KD), Anders Ågren (M), Mattias Larsson (C), Lars Forsgren 

(SD) och Maria Lindvall (L) – Avslag till motionen. 

Nils Larsen (MP) – Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag (att 

anse motionen besvarad). 

 

Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag (att anse motionen 

besvarad) mot bifall till motionen mot avslag till motionen. Ordföranden 

finner att kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och 

arbetsutskottets förslag att anse motionen besvarad. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Åsa Bäckström, Veronica Kerr, Davis Kaza, Anna‐Karin 

Sjölander, Carin Nilsson, Elmer Eriksson, Mariam Salem, Lars Forsgren, 

Maria Lindvall, Maria Nilsson, Patrik Brännberg och Jan‐Olov Carlsson.  

 

Yrkanden 

Åsa Bäckström (V) och Jan‐Olov Carlsson (V) – Bifall till motionen. 
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Veronica Kerr (KD), Davis Kaza (AP), Anna‐Karin Sjölander (C), Elmer 

Eriksson (M), Maria Lindvall (L), Maria Nilsson (SD) och Patrik Brännberg 

(AP) – Avslag till motionen. 

 

Carin Nilsson (S) och Mariam Salem (MP) – Bifall till kommunstyrelsens 

förslag (anse motionen besvarad). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot avslag till 

motionen mot bifall till motionen. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag (att anse 

motionen besvarad).  

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag om bifall till motionen. 

 

Protokollsanteckning 

Davis Kaza (AP) ‐ Arbetarpartiet anser att äldreomsorgen är en verksamhet 

som kommunen bör prioritera. Det handlar både om ökade resurser, ökad 

personaltäthet och förbättrad arbetsmiljö. Vi motsatte oss höjningen av 

avgifter inom äldreomsorgen som kommunen genomförde för ett par år 

sedan. Vi ser positivt på att även Vänsterpartiet vill satsa på pensionärerna. 

Vänsterpartiets förslag lämnar dock för många frågor öppna. Hur mycket 

skulle förslaget kosta eller spara? Vilka grupper skulle gynnas respektive 

missgynnas, och på vilket sätt? Då dessa frågor inte är utredda kan vi inte 

stödja motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären   
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§ 132 

 

Diarienr: KS‐2023/00152 

Motion 4/2023: Avsluta samarbetet med 

kommunens samtliga vänorter; Lars Forsgren (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att avslå motion 4/2023 med motiv i enlighet med det som framförs i 

stadsledningskontorets yttrande. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige 27 februari 2023 föreslår Lars 

Forsgren (SD): 

 

att Umeå kommun ska avsluta projekten ”vänorter” och ”samarbetsorter” 

och att Umeå kommun inte ska lägga resurser på internationellt bistånd. 

 

Bakgrund 

Hösten 2015 antog FN 17 globala utvecklingsmål, Agenda 2030, som bland 

annat handlar om att avskaffa fattigdom, uppnå jämställdhet, bekämpa 

klimatförändringar, säkerställa god hälsa, likvärdig utbildning samt hållbar 

ekonomisk  tillväxt. Sverige har i uppdrag att genomföra agendan nationellt 

och att bidra till agendans globala genomförande. Även kommuner är 

viktiga aktörer i genomförandet av agendan, och därför ska Umeå 

kommuns internationella arbete bidra till att uppfylla Agenda 2030. 

 

Umeå kommun har vänortsavtal med Vasa, Harstad, Helsingör, 

Petrozavodsk, Würzburg och Saskatoon och samverkansavtal med 

Guanajuato i Mexiko, Qufu i Kina, Xian i Kina och Lanzhou i Kina och 

Seychellerna. 

  

Stadsledningskontorets yttrande 
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I det Internationella programmet som antogs av Umeå Kommunfullmäktige 

2018‐03‐26 anges att:  

‐ Umeå är en del av en internationell kontext och påverkas i hög grad 
av utvecklingen utanför Sveriges gränser. Det är viktigt för en 
kommun som Umeå att följa och påverka händelser och beslut som 
sker på den internationella och EU‐arenan: att förstå sin omvärld 
och ha möjlighet att utbyta erfarenheter med andra städer och 
beslutsfattare i världen är en nyckel till att fortsätta utvecklas.  

 

‐ Umeå kommuns internationella arbete ska fokusera på samarbeten 
och projekt inom identifierade strategiska utvecklingsområden. De 
ska skapa mervärde och nytta för kommunen och dess medborgare. 
Samarbeten ska kunna avslutas vid behov, varför traditionella 
vänortsavtal inte är att rekommendera för framtiden. 

 

‐ Umeå kommun kan engagera sig i projekt av bistånds karaktär då 
hela finansieringen uppbärs av annan part (till exempel Sida). 

 

Kommuner har en viktig roll i den globala utvecklingen och för att stärka 

demokratin runtom i världen. För att en kommun ska fortsätta utvecklas 

behöver man förstå sin omvärld och ha möjligheter att utbyta erfarenheter 

med andra städer/regioner och beslutsfattare i världen. Att synas och 

verka i internationella sammanhang ger också uppmärksamhet på den 

nationella arenan, vilket till exempel Umeå 2014 ‐ Europas Kulturhuvudstad 

tydligt visade. Vid internationellt samarbete bygger man och stärker nya 

och gamla nätverk både inom Sverige och utom Sverige och deltagarna 

ökar sin kompetens det engelska språket. 

 

Umeå kommun och Vasa stad har ett omfattande samarbete och håller 

bland annat på att ta fram En Gemensam utvecklingsstrategi som ska 

stärka städernas strategiska samarbete ytterligare. Umeå kommun har 

under de senaste åren samarbetat med Würzburg med ett Erasmus+ 

projekt med Midgårdsskolan och med Seychellerna i ett 

äldreomsorgsprojekt med fokus på demens. För närvarande har Umeå 

kommun inget samarbete med Harstad, Helsingör, Petrozavodsk, 

Saskatoon, Guanajuato, Qufu, Xian eller Lanzhou.  

 

Svenska kommuner kan ansöka om finansiering av internationella projekt 

från flera finansiärer, t. ex.  EU‐finansiering och Kommunala 
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Partnerskapsprogrammet. Kommunala Partnerskapsprojekt är 

helfinansierade av staten, och som är ömsesidiga och resultatorienterade 

samarbeten mellan kommuner i Sverige och motsvarande lokala 

myndigheter i något samarbetsland.  Kommunala partnerskap är en del av 

Sveriges ”Politiken för Global Utveckling” (PGU) och undertecknar den 

viktiga roll kommuner har i global utveckling och för att stärka demokrati 

runtom i världen. Umeå kommun har Kommunala Partnerskapsprojekt 

med Vietnam (för‐ och grundskolenämnden) och med Kenya 

(kulturnämnden). 

Förslag till beslut (tjänsteskrivelsen) 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad i enlighet med 

det som framförs i stadsledningskontorets yttrande. 

Beslutsunderlag 

Motionen 

Beredningsansvariga 

Cathrin Alenskär, internationell strateg 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Mattias Larsson (C), Hans Lindberg (S), Anders Ågren (M) och Ellen Ström 

(V) – Att avslå motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (att anse motionen besvarad) mot att 

avslå motionen. Ordföranden finner att utskottet avslår motionen. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Lars Forsgren (SD) – Bifall till motionen. 

Hans Lindberg (S) – Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att 

avslå motionen. 

 

Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag (att avslå motionen) mot 

bifall till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag (att avslå motionen). 
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Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Lars Forsgren, Anders Ågren, Nils Seye Larsen, Anders 

Norqvist, Maria Nilsson, Hans Lindberg, Veronica Kerr, Mattias Larsson, 

Patrik Brännberg, Bore Sköld, Marie‐Louise Rönnmark, Moa Brydsten och 

Arvid Lundberg.  

 

Yrkanden 

Lars Forsgren (SD) och Maria Nilsson (SD) – Bifall till motionen. 

 

Anders Ågren (M), Nils Seye Larsen (MP), Anders Norqvist (L), Hans 

Lindberg (S), Veronica Kerr (KD), Mattias Larsson (C), Patrik Brännberg 

(AP), Bore Sköld (V), Marie‐Louise Rönnmark (S), Moa Brydsten (S) och 

Arvid Lundberg (MP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslag till 

motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. Votering begärs. 

 

Voteringsproposition 

Ja‐röst för kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen). 

Nej‐röst för Bifall till motionen. 

 

Omröstningsresultat 

Med 60 ja‐röster mot  4 nej‐röster och 1 frånvarande beslutar 

kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag. Voteringslista. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären     
 

 

 

   



  Röst 

12:13:59 — Motion 4/2023: Avsluta samarbetet med kommunens samtliga vänorter; Lars 
Forsgren (SD) 
Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att bifalla motionen. 
 
Resultat 
 Ja 60 
 Nej 4 
 Ej röstat 1 

 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

2 Alireza Mosahafi (M) Ja 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

5 Anders Ågren (M) Ja 

6 Janet Ågren (S) Ja 

7 Ulrik Berg (M) Ja 

8 Mattias Larsson (C) Ja 

10 Arvid Lundberg (MP) Ja 

11 Bore Sköld (V) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

13 Kjerstin Widman (M) Ja 

15 Maria Lindvall (L) Ja 

16 Patrik Brännberg (AP) Ja 

17 Veronica Kerr (KD) Ja 

18 Peter Vigren (S) Ja 

20 Maja Westling (C) Ja 

21 Igor Hell (M) Ja 

22 Moa Brydsten (S) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

26 Elmer Eriksson (M) Ja 

27 Nils Seye Larsen (MP) Ja 

30 Marianne Löfstedt (M) Ja 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

33 Daniell Andersson (V) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

35 Madelene Nord (M) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

39 Per-Erik Johansson (S) Ja 

40 Anders Norqvist (L) Ja 

41 Åsa Bäckström (V) Ja 



  Röst 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 

43 Joline Göttfert (M) Ja 

44 Davis Kaza (AP) Ja 

46 Fredrik Rönn (C) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

49 Lena Andersson (M) Ja 

51 Ali Yasin Dahir (S) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

55 Lars Brännström (MP) Ja 

57 Lennart Arvidsson (V) Ja 

58 Robert Axebro (C) Ja 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

60 Greger Knutsson (M) Ja 

61 Beatrice Årebrand (S) Ja 

62 Linda Lotare (V) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 

64 Emma Vigren (S) Ja 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) Ja 

201 Anneli Andersson (S) Ja 

204 Pär Berglund (S) Ja 

208 Ari Leinonen (S) Ja 

214 Mikael Thyni (M) Ja 

219 Johan Stål (V) Ja 

221 Tobias Holmbom (V) Ja 

222 Rebecca Lagerstedt (V) Ja 

235 Jan Kollberg (KD) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

9 Lars Forsgren (SD) Nej 

23 Mikael Jonsson (SD) Nej 

54 Wilhelm Wikberg (SD) Nej 

37 Maria Nilsson (SD) Nej 

29 Andreas Lundgren (S) Ej röstat 
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§ 133 

 

Diarienr: KS‐2023/00487 

Exploateringsavtal Sörmjöle 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att godkänna exploateringsavtal med OBOS Mark AB gällande Sörmjöle 

2:190 med flera enligt bilaga. 

Ärendebeskrivning 

En ny detaljplan för del av fastigheten Sörmjöle 2:190 med flera inom 

Umeå kommun (BN‐2020/1141) har tagits fram och ska upp för antagande i 

kommunfullmäktige. Syftet med detaljplanen är att inom området skapa 

planmässiga förutsättningar för småhusbebyggelse och därtill nödvändig 

infrastruktur. Detaljplanen är framtagen av en privat exploatör och det är 

enskilt huvudmannaskap för allmän plats inom detaljplanen. 

 

Exploateringsavtalet är tecknat för att reglera genomförandet av 

detaljplanen. Exploateringsavtalet innebär i stora drag att exploatören åtar 

sig att bygga ut lokalgata med tillhörande gatubelysning samt anordningar 

för gatans avvattning, att säkerställa dagvattenhantering inom 

exploateringsområdet samt att bygga avloppsanläggning och ledningsnät 

för vatten och avlopp. Gemensamhetsanläggning och samfällighet ska 

bildas för lokalgata, naturmark, vatten och avlopp. Exploatören ansvarar 

för att ansöka om och bekosta erforderliga förrättningar som behövs för 

att genomföra detaljplanen.  

 

Mark och exploatering har inhämtat en säkerhet från exploatören som 

motsvarar kommunens beräknade självkostnad för att bygga ut 

anläggningarna i det fall exploatören inte skulle fullgöra sina åtagande av 

någon anledning.  

 



Sida 41 av 64 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐08‐28 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Eftersom verksamhetsområdet för vatten utökas i samband med 

detaljplanens antagande så ska detaljplanen upp för antagande i 

kommunfullmäktige, vilket innebär att exploateringsavtalet också ska 

beslutas i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

Exploateringsavtal med OBOS Mark AB gällande del av Sörmjöle 2:190 med 

flera 

Beredningsansvariga 

Anna Löfqvist, Mark och exploatering 

Helen Nilsson, Mark och exploatering 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag att föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna exploateringsavtalet. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Mikael Berglund, Davis Kaza, Lars Brännström, Ulrik 

Berg och Robert Axebro. 

 

Yrkanden 

Mikael Berglund (S), Ulrik Berg (M) och Robert Axebro (C) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Davis Kaza (AP) – Avslag till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Anna Löfqvist, Mark och exploatering 

Kajsa Jacobsson, Fysisk planering     
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§ 134 

 

Diarienr: KS‐2023/00543 

Antagande: Detaljplan för del av Sörmjöle 2:190 och 

Sörmjöle 2:187 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att anta detaljplanen för del av Sörmjöle 2:190 samt Sörmjöle 2:187 enligt 

5 kap. 27 § plan‐ och bygglagen (2010:900). 

 

att utöka verksamhetsområdet för vatten till att omfatta området för 

kvartersmark för nytillkommande bebyggelse. 

 

att anslutningen av vatten till samfälligheten sker i en punkt vid 

områdesgräns. 

 

Reservation 

Davis Kaza reserverar sig mot beslutet till förmån för eget avslagsyrkande. 

Syfte 

Syftet med detaljplanen är att skapa planmässiga förutsättningar för 

bostäder. Bebyggelsen ska anpassas till landskapsbilden och omgivande 

bebyggelsestruktur. Vidare är syftet att skapa goda förutsättningar för 

hantering av dagvatten. 

Ärendebeskrivning 

Arbetet med att upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, 
Detaljplanering den 17 juni 2020.   

Detaljplanen möjliggör för att stycka av maximalt 17 fastigheter för 

bostadsändamål. Detaljplanen kompletterades efter granskningsskedet 

med en dagvattenutredning för att påvisa hur hantering kan ske inom 

planområdet. 
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Samråd/Granskning 

Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 

statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 

 

Planen handläggs med standardförfarande och har varit föremål för 

samråd under tiden 2020‐08‐26 till 2020‐09‐16, granskning 2021‐03‐31 till 

2021‐04‐15 samt förnyad granskning 2023‐02‐21 till 2023‐03‐08. Av de 

synpunkter som har inkommit har en samrådsredogörelse, ett 

granskningsutlåtande samt ett granskningsutlåtande från förnyad 

granskning upprättats av Umeå kommun, fysisk planering. Av 

sammanställningarna framgår att det finns en oro angående dagvatten, risk 

för översvämning, anpassning till omgivande bebyggelse samt hantering av 

avlopp. 

 

Antagande av detaljplanen överlämnas till kommunfullmäktige med 

anledning av att verksamhetsområdet för vatten utökas till att omfatta 

planområdet, men undantag för den befintliga fastigheten Sörmjöle 2:187. 

Kvarstående synpunkter 

Kvarstående synpunkter omfattar hantering av dagvatten, risk för 

översvämning, anpassning till omgivande bebyggelse samt hantering av 

avlopp.  

 

De som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 

beslutet tillsammans med besvärshänvisning. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2023‐07‐05 

Antagandehandlingar 

 Plankarta maj 2023 

 Planbeskrivning mars 2023 

 Samrådsredogörelse oktober 2020 

 Granskningsutlåtande oktober 2022 

 Granskningsutlåtande efter förnyad granskning mars 2023 

 Gemensam avloppsanläggning 2019 

 Gemensam avloppsanläggning, placering 2020 

 Dagvattenutredning 2022 

 Byggnadsnämndens beslut om godkännande, BN § 156 
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Beredningsansvariga 

Kajsa Jacobsson, planarkitekt 

Clara Ganslandt, planeringschef  

Harry Bertilsson, enhetschef Fysisk planering 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) – Att anslutningen av vatten till samfälligheten sker i en 

punkt vid områdesgräns. 

 

Bifall mot avslag till planeringsutskottets förslag inklusive Janet Ågrens 

tillägg. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

planeringsutskottets förslag inklusive Janet Ågrens tillägg. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Mikael Berglund, Davis Kaza, Lars Brännström och 

Mattias Larsson. 

 

Yrkanden 

Mikael Berglund (S) och Mattias Larsson (C) – Bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Davis Kaza (AP) – Avslag till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Davis Kaza reserverar sig mot beslutet till förmån för eget avslagsyrkande. 

 

Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till 

Fysisk planering, fysiskplanering@umea.se 
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Fysisk planering expedierar därefter beslutet till: 

 Sökande 

 De med kvarstående synpunkter 

 Länsstyrelsen 

 VAKIN       
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§ 135 

 

Diarienr: KS‐2022/00164 

Gemensam utvecklingsstrategi mellan Umeå 

kommun och Vasa stad 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att fastställa Gemensam utvecklingsstrategi mellan Umeå kommun och 

Vasa stad enligt bilaga. 

Ärendebeskrivning 

Vasa och Umeå ingår i flera internationella sammanhang och samarbetar  

på många olika sätt och för att samarbetet ska utvecklas ytterligare och  

bli mer strategiskt och långsiktigt har Umeå kommun och Vasa stad  

arbetat fram ett utkast till Gemensam utvecklingsstrategi. Visionen är att  

vi i framtiden är en region med gränslösa möjligheter i en hållbar region 

med följande fyra fokusområden: 

 

1) Ett innovativt, integrerat, växande och hållbart näringsliv,  

2) En konkurrenskraftig region som attraherar talanger  

3) Attraktiva stads‐ och livsmiljöer,  

4) Umeå och Vasa – gemensamma upplevelser. 

 

Kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott remitterade 2023‐03‐21 

ett utkast till gemensam utvecklingsstrategi till kommunens nämnder och 

Umeå Kommunföretag AB för yttrande.  

 

Vid ett möte 2023‐04‐20 med tjänstepersoner från både Umeå kommun 
och Vasa stad har strategin och visionen förnyats. Efter det har texterna 
bearbetats utifrån inkomna synpunkter från nämnder, Umeå 
kommunföretag AB och Vasa stad. Sammanfattningsvis ställer sig 
nämnderna i Umeå kommun positiva till utkastet av den gemensamma 
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utvecklingsstrategin och ser stor potential till ett fortsatt fördjupat 
samarbete mellan Umeå och Vasa (se sammanställning av yttranden). 

Beslutsunderlag 

Gemensam utvecklingsstrategi mellan Umeå kommun och Vasa stad. 

Sammanställning av yttranden från nämnder och Umeå kommunföretag. 

Beredningsansvariga 

Cathrin Alenskär 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Under ärendets handläggning framkommer synpunkter på redaktionella 

ändringar i dokumentet inför beslutet i kommunfullmäktige. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut. Näringslivs‐ och 

arbetsutskottet föreslår kommunfullmäktige att fastställa strategin med 

redaktionella ändringar. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Anders Ågren, Linda Lotare, Davis Kaza, 

Lars Forsgren, Veronica Kerr, Anders Norqvist, Maja Westling Palmberg, 

Helena Smith, Bore Sköld, Marie‐Louise Rönnmark, Hanna Lundin Jernberg, 

Ari Leinonen och Nils Seye Larsen. 

 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Anders Ågren (M), Veronica Kerr (KD), Anders Norqvist 

(L), Maja Westling Palmberg (C), Helena Smith (S), Marie‐Louise 

Rönnmark (S), Hanna Lundin Jernberg (L) och Nils Seye Larsen (MP) – 

Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Linda Lotare (V) och Bore Sköld (V) – Återremiss för att ge 

jämställdhetsutskottet möjlighet att yttra sig. Det är synd att de missats ges 

chansen att yttra sig över detta ärende då jämställdhetsarbetet är en viktig 

del av Umeås kommunöverskridande arbete. 
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Davis Kaza (AP) – Avslag till kommunstyrelsens förslag. 

 

Lars Forsgren (SD) ‐ Återremiss med motiveringen att omarbeta 

dokumentet så att en fast förbindelse är ett fokusområde och där vi är 

tydligt positiva. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Vasa stad 
Cathrin Alenskär     
 

 

 

   



Sida 49 av 64 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐08‐28 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 136 

 

Diarienr: KS‐2023/00503 

Umeå kommuns Generella föreskrifter och villkor 

(riktlinjer) för kommunal färdtjänst samt Umeå 

kommuns Generella föreskrifter och villkor 

(riktlinjer) för riksfärdtjänst 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta Umeå kommuns Generella föreskrifter och villkor (riktlinjer) för 

kommunal färdtjänst enligt bilaga. 

 

att anta Umeå kommuns Generella föreskrifter och villkor (riktlinjer) för 

riksfärdtjänst enligt bilaga. 

 

att Umeå kommuns Generella föreskrifter och villkor (riktlinjer) för 

kommunal färdtjänst samt Umeå kommuns Generella föreskrifter och 

villkor (riktlinjer) för riksfärdtjänst ska gälla från och med 2023‐11‐01. 

 

Reservation 

Maria Lindvall (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag om 

återremiss. 

Ärendebeskrivning 

Lagen om färdtjänst (SFS 1997:736) samt lagen om riksfärdtjänst (SFS  

1997:735) anger endast de grundläggande kraven som kommunen måste  

uppfylla. Lagen behöver kompletteras med generella föreskrifter och  

villkor. Dessa föreskrifter och villkor utgör ett komplement till lagen och  

kan ses som ett stöd och hjälpmedel i den individuella hanteringen av  

tillstånd. De befintliga riktlinjerna uppdateras med anledning av det 

uppdrag som förvaltningen fått av tekniska nämnden 2022‐11‐24 om 

översyn av de dåvarande föreskrifterna och villkoren. 
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Förslagen har varit ute på remiss till organisationer i enlighet med av  

tekniska nämnden beslutad bilaga. 

Beslutsunderlag 

Tekniska nämndens protokoll 2023‐05‐25, § 54 

Umeå kommuns Generella föreskrifter och villkor (riktlinjer) för kommunal 

färdtjänst. Bilaga.  

Umeå kommuns Generella föreskrifter och villkor (riktlinjer) för 

riksfärdtjänst. Bilaga.  

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Maria Lindvall (L) ‐ Återremiss av de föreslagna generella föreskrifter och 

villkoren (riktlinjer) för kommunal färdtjänst eftersom avsnittet om utökat 

färdtjänstområde är otydligt och kan förorsaka osäkerhet och missförstånd 

hos målgruppen för färdtjänst. Det är lätt att blanda samman när man ska 

boka RIAK‐resa med när man ska användas regeln för utökat 

färdtjänstområde. Det är en resa som ska beviljas precis som för RIAK 

varför dessa varianter lätt missuppfattas. Det är oklart under vilka 

omständigheter som villkoret gäller och hur denna regel skiljer sig från 

reglerna för en RIAK‐resa. Den som taxiföretag använder är att de resande 

ska åka till kommungränsen med färdtjänst och därefter betala för resan 

som om det vore en vanlig taxiresa till resmålet. Detta sistnämnda upplyses 

inte någonstans om i dokumentet. Det är ytterligt sällan som regeln 

används enligt taxi‐bolaget och om man bor långt ifrån kommungränsen 

som då är i fråga så kan regeln inte användas överhuvudtaget. 

Sammanfattningsvis så bör det förtydligas när man ska använda RIAK‐resor 

och när man kan ansöka om resa med stöd av utökat färdtjänstområde. Vi 

begär därför att föreskrifterna återremitteras för justering och 

förtydliganden. 

 

Ärendet ska avgöras idag mot återremiss. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
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Bifall mot avslag till näringslivs‐ och arbetsutskottets  förslag. Ordföranden 

finner att kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och 

arbetsutskottets förslag. 

 

Reservation 

Maria Lindvall (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag om 

återremiss. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Davis Kaza, Fredrik Rönn, Maria Lindvall och Christina 

Bernhardsson.  

 

Yrkanden 

Davis Kaza (AP) – Återremiss då vi anser att beslutsunderlaget är 

ofullständigt. I handlingarna saknas ett dokument som visar på vilka 

förändringar som gjorts sedan de tidigare föreskrifterna. 

 

Fredrik Rönn (C) och Christina Bernhardsson (S) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Maria Lindvall (L) – Återremiss för justering och förtydliganden enligt 

yrkandet som lades i kommunstyrelsen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att ärendet ska avgöras idag. Votering begärs. 

 

Voteringsproposition 

Ja‐röst för att ärendet ska avgöras idag. 

Nej‐röst för att ärendet ska återremitteras. 

 

Omröstningsresultat 

Med 55 ja‐röster mot 7 nej‐röster, 1 som avstår från att rösta och  2 

frånvarande beslutar kommunfullmäktige att ärendet ska avgöras idag. 

Voteringslista. 
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Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Maria Lindvall (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag om 

återremiss. 

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden     
 

 

 

   



  Röst 

14:51:49 — Umeå kommuns Generella föreskrifter och villkor (riktlinjer) för kommunal 
färdtjänst samt Umeå kommuns Generella föreskrifter och villkor (riktlinjer) för 
riksfärdtjänst 
Rösta Ja för att ärendet ska avgöras i dag, Nej för att ärendet ska återremitteras. 
 
Resultat 
 Ja 55 
 Nej 7 
 Avstår 1 
 Ej röstat 2 

 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

2 Alireza Mosahafi (M) Ja 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

5 Anders Ågren (M) Ja 

6 Janet Ågren (S) Ja 

7 Ulrik Berg (M) Ja 

8 Mattias Larsson (C) Ja 

10 Arvid Lundberg (MP) Ja 

11 Bore Sköld (V) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

13 Kjerstin Widman (M) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

17 Veronica Kerr (KD) Ja 

18 Peter Vigren (S) Ja 

21 Igor Hell (M) Ja 

22 Moa Brydsten (S) Ja 

23 Mikael Jonsson (SD) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

26 Elmer Eriksson (M) Ja 

27 Nils Seye Larsen (MP) Ja 

29 Andreas Lundgren (S) Ja 

30 Marianne Löfstedt (M) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

33 Daniell Andersson (V) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

35 Madelene Nord (M) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

39 Per-Erik Johansson (S) Ja 

41 Åsa Bäckström (V) Ja 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 



  Röst 

43 Joline Göttfert (M) Ja 

46 Fredrik Rönn (C) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

49 Lena Andersson (M) Ja 

51 Ali Yasin Dahir (S) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

57 Lennart Arvidsson (V) Ja 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

60 Greger Knutsson (M) Ja 

62 Linda Lotare (V) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 

64 Emma Vigren (S) Ja 

201 Anneli Andersson (S) Ja 

204 Pär Berglund (S) Ja 

205 Birgitta Jonsson (S) Ja 

208 Ari Leinonen (S) Ja 

214 Mikael Thyni (M) Ja 

219 Johan Stål (V) Ja 

221 Tobias Holmbom (V) Ja 

222 Rebecca Lagerstedt (V) Ja 

227 Lars Nilsson (SD) Ja 

235 Jan Kollberg (KD) Ja 

 37 Maria Nilsson Ja 

15 Maria Lindvall (L) Nej 

16 Patrik Brännberg (AP) Nej 

20 Maja Westling (C) Nej 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Nej 

40 Anders Norqvist (L) Nej 

44 Davis Kaza (AP) Nej 

58 Robert Axebro (C) Nej 

55 Lars Brännström (MP) Avstår 

54 Wilhelm Wikberg (SD) Ej röstat 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) Ej röstat 
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§ 137 

 

Diarienr: KS‐2023/00525 

Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten enligt bilaga. 

 

Protokollsanteckning 

Umeå kommunfullmäktige enas om att göra ett påpekande till Region 

Västerbotten i riktning med Mattias Larssons tilläggsyrkande. Se 

kommunfullmäktiges beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 

Bakgrund  

Omställningen till nära vård berör och kommer att göra skillnad för alla 

Sveriges invånare och hjälpa oss att klara välfärdens utmaningar. 

Omställningen innebär att samskapa med invånare och flytta fokus till att 

arbeta mera personcentrerat, sammanhållet, proaktivt och 

hälsofrämjande. En viktig framgångsfaktor i omställningen till Nära vård är 

samspelet mellan regionen och kommunerna. För att tydliggöra vägen mot 

målet, och skapa en gemensam viljeinriktning och en kraftsamling för 

omställningen till Nära vård i Västerbotten har en färdplan arbetats fram i 

samverkan mellan Region Västerbotten och länets 15 kommuner. Den 

bottnar i den gemensamt beslutade framtidsbilden och ska utgöra en ram 

för vägen fram mot 2030. Under hösten och vintern har synpunkter på 

färdplanen inhämtats och den har därefter bearbetats för att kunna antas 

av systemledningen, och därefter fastställas i respektive huvudmans 

beslutande organ. Systemledningen skickar nu rekommendationen för 

beslut till Region Västerbotten och länets 15 kommuner.  

 

Sammanfattning  

Färdplan Nära vård i Västerbotten är ett övergripande strategidokument 

framtaget i samverkan. Den ska utgöra ett stöd för ledning och styrning i 
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den förflyttning som behöver ske i omställningen till Nära vård i 

Västerbotten. Syftet med färdplanen är förbättrade förutsättningar till god 

hälsa för västerbottningen, barn och unga, vuxna och äldre. Målgruppen 

för dokumentet är primärt beslutsfattare och styrning/ledning. Då 

färdplanen är utformad på en övergripande nivå behöver den kompletteras 

med mer konkreta handlingsplaner, såväl i samverkan som internt hos 

varje huvudman. För att få genomslagskraft och bli hållbar över tid bör 

färdplanen bli en del i varje huvudmans ordinarie process för planering, 

genomförande och uppföljning.  

 

Rekommendation till beslut  

Systemledningen beslutade vid sitt sammanträde den 24 mars 2023 att 

rekommendera Region Västerbotten och de 15 kommunerna i 

Västerbotten att besluta: ‐ Att fastställa Färdplan Nära vård 2030 i 

Västerbotten Rekommendationen från systemledningen är att beslutet tas 

på fullmäktigenivå.  

 

Äldrenämndens och individ‐ och familjenämndens förvaltningar har 

meddelat att ärendet kan gå vidare till kommunfullmäktige för beslut utan 

beredning i nämnderna. 

Beslutsunderlag 

Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Mattias Larsson, Carin Nilsson, Patrik Brännberg, Maria 

Lindvall, Janet Ågren, Anders Ågren, Åsa Bäckström, Davis Kaza och Hanna 

Lundin Jernberg. 

 

Yrkanden 
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Mattias Larsson (C) med instämmande av Maria Lindvall (C) ‐ Förslaget till 

Färdplan Nära vård baseras bland annat på FN:s allmänna förklaring om de 

mänskliga rättigheterna, FN:s konvention om barns rättigheter (lag i 

Sverige sedan i januari), Agenda 2030 (se sida 9 i förslaget till färdplan). 

Därutöver har även FN:s konvention om rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning, Funktionsrättskonventionen, antagits av Sveriges 

riksdag 2008 och började gälla 2009. Under framtagandet av förslaget 

Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten har Funktionsrättskonventionen 

funnits med i underlaget jämsides med de FN‐konventioner som omnämns 

ovan. I det slutgiltiga förslaget har Funktionsrättskonventionen fallit bort ur 

texten. Enligt uppgift förbereds ett förslag inom Region Västerbotten att 

komplettera förslaget med att inkludera Funktionsrättskonventionen. Mot 

denna bakgrund föreslås att Umeå kommunfullmäktige i sitt beslut att 

fastställa Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten föreslår att dokumentet 

kompletteras med en skrivning om Funktionsrättskonventionen lämpligast i 

texten på sid 9 i förslaget till färdplan. 

 

Carin Nilsson (S), Janet Ågren (S) och Anders Ågren (M) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Carin Nilsson (S) ‐ Avslag till Mattias Larssons tilläggsyrkande.  

 

Patrik Brännberg (AP) och Davis Kaza (AP) – Avslag till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

 

Avslag mot bifall till Mattias Larssons tilläggsyrkande. Ordföranden finner 

att kommunfullmäktige beslutar att avslå tillägget. 

 

Protokollsanteckning  

Kommunfullmäktige avslår Mattias Larssons tillägg, d.v.s gör ingen ändring 

i dokumentet som ska fastställas av flera andra kommuner, men enas om 

att till Region Västerbotten skicka ett påpekande i riktning med Mattias 

Larssons förslag. Se nedan. 
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Förslaget till Färdplan Nära vård baseras bland annat på FN:s allmänna 

förklaring om de mänskliga rättigheterna, FN:s konvention om barns 

rättigheter (lag i Sverige sedan i januari), Agenda 2030 (se sida 9 i förslaget 

till färdplan). Därutöver har även FN:s konvention om rättigheter för 

personer med funktionsnedsättning, Funktionsrättskonventionen, antagits 

av Sveriges riksdag 2008 och började gälla 2009. Under framtagandet av 

förslaget Färdplan Nära vård 2030 i Västerbotten har 

Funktionsrättskonventionen funnits med i underlaget jämsides med de FN‐

konventioner som omnämns ovan. I det slutgiltiga förslaget har 

Funktionsrättskonventionen fallit bort ur texten. Enligt uppgift förbereds 

ett förslag inom Region Västerbotten att komplettera förslaget med att 

inkludera Funktionsrättskonventionen. Mot denna bakgrund föreslås att 

Umeå kommunfullmäktige i sitt beslut att fastställa Färdplan Nära vård 

2030 i Västerbotten föreslår att dokumentet kompletteras med en 

skrivning om Funktionsrättskonventionen lämpligast i texten på sid 9 i 

förslaget till färdplan 

Beslutet ska skickas till 
katarina.a.lindahl@regionvasterbotten.se senast 2023‐08‐31. 
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§ 138 

 

Diarienr: KS‐2023/00325 

Fyllnadsval: God man i fastighetsbildningsfrågor; 

Carin Conradsson (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt valberedningens förslag 

 

att till god man i fastighetsbildningsfrågor utse Sylvi Lundberg (S). 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beviljade 2023‐04‐24 Carin Conradsson (S) begärt 

entledigande från förtroendeuppdragen i Umeå kommun. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Sylvi Lundberg 

Ewa Ögren 

Lönesupport, Troman 
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§ 139 

 

Diarienr: KS‐2023/00534 

Avsägelse: Ersättare i kommunstyrelsen; Jan 

Hägglund (AP) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Jan Hägglund (AP) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i kommunstyrelsen 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ny ersättare i kommunstyrelsen utse Davis Kaza (AP) 

Ärendebeskrivning 

Jan Hägglund (AP) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

kommunstyrelsen. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Jan Hägglund 

Davis Kaza 

Lönesupport 
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§ 140 

 

Diarienr: KS‐2023/00617 

Avsägelse: Ersättare i kulturnämnden Amandah 

Andersson (C) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att bevilja Amandah Andersson (C) begärt entledigande från uppdraget 

som ersättare i kulturnämnden 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ny ersättare i kulturnämnden utse Erik Häggström (C) 

Ärendebeskrivning 

Amandah Andersson (C) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

kulturnämnden. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Amandah Andersson 

Erik Häggström 

Kulturnämnden 

Lönesupport 
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§ 141 

 

Diarienr: KS‐2023/00557 

Avsägelse: Ledamot i kommunfullmäktige, ersättare 

i jämställdhetsutskottet och ledamot i 

byggnadsnämnden; Tichaona Dumba Maphosa (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Tichaona Dumba Maphosa (S) begärt entledigande från 

uppdragen som ledamot i kommunfullmäktige, ersättare i 

jämställdhetsutskottet och ledamot i byggnadsnämnden. 

Ärendebeskrivning 

Tichaona Dumba Maphosa (S) har avsagt sig samtliga politiska uppdrag i 

Umeå kommun.  

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Tichaona Dumba Maphosa 

Länsstyrelsen 

Byggnadsnämnden 

Jämställdhetsutskottet 

Lönesupport, Troman     
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§ 142 

 

Diarienr: KS‐2023/00621 

Avsägelse: Ersättare i byggnadsnämnden; Karl 

Modig (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Karl Modig (V) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i byggnadsnämnden. 

Ärendebeskrivning 

Karl Modig (V) har avsagt sig uppdraget som ersättare i byggnadsnämnden 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Karl Modig 

Byggnadsnämnden 

Lönesupport, Troman 
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§ 143 

 

Diarienr: KS‐2023/00622 

Avsägelse: Ersättare i miljö‐ och 

hälsoskyddsnämnden; Monica Norlund (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Monica Norlund (S) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i miljö‐ och hälsoskyddsnämnden 

Ärendebeskrivning 

Monica Norlund (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i miljö‐ och 

hälsoskyddsnämnden. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Monica Norlund 

Miljö‐ och hälsoskyddsnämnden 

Lönesupport, Troman 
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§ 144 

 

Diarienr: KS‐2023/00623 

Avsägelse: Ersättare i kommunfullmäktige; Kerstin 

Jonsson (AP) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Kerstin Jonsson (AP) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Kerstin Jonsson (AP) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Kerstin Jonsson 

Länsstyrelsen 

Lönesupport, Troman 
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§ 145 

 

Diarienr: KS‐2023/00116 

Anmälningsärenden 2023‐08‐28 

Ej verkställda beslut 

Statistikrapporter ej verkställda beslut SoL 2023 ‐ Beslut individ‐ och 

familjenämnden § 134. KS‐2023/00501‐2 

 

Statistikrapporter ej verkställda beslut LSS 2023 ‐ Beslut individ‐ och 

familjenämnden § 135. KS‐2023/00501‐3 

Beslut Länsstyrelsen ‐ Ny röstsammanräkning 

Ny ledamot och ersättare för ledamot i kommunfullmäktige  
Parti: Arbetarpartiet  

Ny ledamot: Patrik Brännberg  

Avgången ledamot: Jan Hägglund  

Ny ersättare: Kerstin Jonsson 

KS‐2023/00534‐6 

 

Ny ledamot och ersättare för ledamot i kommunfullmäktige  

Parti: Moderaterna  

Ny ledamot: Greger Knutsson  

Avgången ledamot: Gunilla Berglund  

Ny ersättare: Christer Lindvall 

KS‐2023/00518‐6     
 

 

 


